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Excelență Voastră, Domnule Președinte,

Excelența voastră, Domnule Dery,

Cinstiți membri ai Guvernului,

Iubiții  conducători  ai  Bisericilor  surori  și  lideri  ai
comunităților de credință,

Doamnelor si domnilor,

Vă salutăm, Domnule Președinte, acum când comunitățile noastre
de credință sărbătoresc acest sezon de lumină și speranță și
se pregătesc pentru Anul Nou. Noi, în Ierusalim, suntem foarte
conștienți de faptul că în acest moment al anului ochii lumii
se concentrează asupra acestui oraș sfânt și asupra Țării
noastre Sfinte. Într-o perioadă de dificultăți și confuzii
generalizate  pentru  familia  umană  din  întreaga  lume,
Ierusalimul este simbolul universal al păcii și al viziunii
unui viitor nou pentru omenire, în care toate vor fi împăcate.

Ca ierusalimitean, știm că dumneavoastră, Domnule Președinte,
înțelegeți  bogăția  înțelesului  Ierusalimului.  Vă  cunoaștem
angajamentul  ferm  față  de  caracterul  multi-etnic,  multi-
cultural  și  multi-religios  al  Ierusalimului  și  al  Țării

https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/discursul-preafericitului-patriarh-al-ierusalimului-teofil-adresat-presedintelui-israelului-cu-ocazia-receptiei-de-craciun-si-anul-nou/


Sfinte, chiar și când v-ați confruntat cu critici. Și dorim să
ne exprimăm recunoștința față de dumneavoastră pentru acțiunea
pozitivă pe care ați luat-o în ajutorul promovării adevăratei
integrități  a  acestui  Oraș  Sfânt  și  a  bunăstării  tuturor
popoarelor  noastre.  Suntem,  de  asemenea,  conștienți  de
sprijinul  acordat  atât  pelerinilor  cât  și  credincioșilor
locali, pentru a putea să se închine la altarele, și să își
practice credința liber.

Folosim această ocazie pentru a ne re-angaja să lucrăm ca să
ne  asigurăm  că  acest  caracter  unic  al  Ierusalimului  este
menținut,  deoarece  întâlnirea  divino-umană  conferă  Orașului
nostru Sfânt și Țării noastre Sfinte caracterul lor special.
În acest sens, amintim frumoasele cuvinte ale psalmistului

Rugaţi-vă pentru pacea Ierusalimului

şi pentru îndestularea celor ce te iubesc pe tine

 (Psalm 121:6)

În  dialogul  academic  recent  dintre  Biserica  Ortodoxă  și
Iudaism,  găzduit  de  noi  în  prezența  Patriarhului  Ecumenic
Bartolomeu  și  cu  participarea  unor  cercetători  evrei
remarcabili,  au  fost  evidențiate  două  aspect:  semnificația
spirituală și religioasă a Ierusalimului pentru toți oamenii.
Și s-a subliniat faptul că pacea nu poate fi realizată prin
ridicarea  barierelor  fizice  ci  prin  contracararea
prejudecăților și a bigotismelor de toate felurile și prin
promovarea  respectului  reciproc,  după  mărturia  Sfintelor
Scripturi  că  Dumnezeu  a  făcut  omenirea  după  chipul  și
asemănarea  lui  Dumnezeu  (Facere  1:26).

În acest context, Ierusalimul este considerat teocentric și nu
antropocentric,  căci  Atotputernicul  Dumnezeu  este  centrul
atenției universului nostru. Aceasta înseamnă că demnitatea
fiecărui bărbat, femeie și copil este tocmai această imagine
divină și asemănare pe care o citim în cartea Facerii. Fără
acest  adevăr  fundamental,  este  imposibil  să  înțelegem



semnificația  deplină  a  Ierusalimului.

Orașul nostru sfânt al Ierusalimului trece prin vremuri de
mare încercare. Evenimente recente pun presiuni uriașe asupra
comunităților noastre, ceea ce le face să treacă prin stări de
neliniște, anxietate și îngrijorare. Dpmnule Președinte, știm
că apreciați modul în care Status Quo, cu setul de drepturi,
reguli și obiceiuri recunoscute pe plan internațional, permite
tuturor comunităților religioase și autorităților civile să
își îndeplinească rolurile în armonie, Status Quo care trebuie
să rămână în vigoare astfel încât toți să poată funcționa
conform  dispozițiilor  sale  fără  nicio  modificare  sau
amendament.

Oricât de mult apreciem, într-adevăr, modul sincer în care
îmbrățișați  comunitățile  care  trăiesc  în  Statul  Israel,
domnule  Președinte,  nu  ne  putem  ascunde  îngrijorarea  cu
privire la evoluțiile recente care se referă în special la
comunitățile noastre creștine. Rămânem tulburați de proiectul
de lege care circulă în Knesset, care afectează drepturile
Bisericilor  și  prevederile  Status  Quo-ului.  De  asemenea,
sperăm că factorii de decizie de astăzi vor fi asidui în
combaterea grupărilor radicale din societatea noastră, care
caută să facă din Ierusalim și din Țara Sfântă o societate
exclusivă, nu una cuprinzătoare. Suntem încrezători că vom
ajunge  în  curând  la  un  rezultat  pozitiv  în  cazul  „Poarta
Jaffa”, care se află acum în fața Înaltei Curți.

Adevărata identitate a Ierusalimului și a Țării Sfinte depinde
de bunăstarea tuturor comunităților noastre de credință. După
cum știți, și cum accentuăm întotdeauna, acesta este un peisaj
multi-etnic, multi-cultural și multi-religios și, fără această
diversitate,  adevărata  natură  a  Ierusalimului  nostru  este
pierdută.

Spunem  acest  lucru  deoarece  responsabilitățile  noastre
spirituale  îmbrățișează  credincioșii  dincolo  de  granițele
civile  și  religioase:  pentru  că  se  află  în  Israel,  în



Autoritatea Palestiniană și în Regatul Hașemit al Iordaniei,
precum și în cele trei tradiții avraamice. Ca și comunități
ale  Scripturilor,  suntem  hotărâți  să  promovăm  pacea,
coexistența și armonia între toți oamenii, așa cum citim în
spiritul Scripturilor:

Căci El este pacea noastră, El care a făcut din cele două –
una, surpând peretele din mijloc al despărţiturii.

(cf. Efes. 2:14)

 

Folosim ocazia acestei sărbători binecuvântate să vă mulțumim
încă o dată, domnule Președinte, pentru tot ceea ce faceți
pentru toate popoarele Ierusalimului și pentru această țară.

Privind spre un nou an, fie ca acest anotimp de lumină și
speranță,  în  care  toate  comunitățile  noastre  religioase
sărbătoresc, să fie și un anotimp de lumină și speranță pentru
lumea  noastră  care  suferă.  Fie  ca  Dumnezeu  să  vă
binecuvânteze, domnule Președinte, în modul în care conduceți
și  să  binecuvânteze  Dumnezeu  toate  popoarele  din  iubita
noastră Țară Sfântă.

Mulțumesc.
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